
 

 

Friluftsrådet Sydvestsjællands 6. bestyrelsesmøde d. 17. august 2022 kl. 17:30. 

Sted:  Vi mødes kl. 18.00 ved Industrivej 22, 4700 Næstved (indgangen til Novenco).  
Efter besigtigelsen af den nye bro over mod Appenæs fortsætter vi til 
Yderzonen (Elektrovej 2, 4700 Næstved), hvor vi holder vores møde. 

 
Bestyrelsen i Friluftsrådet Sydvestsjælland ved besigtigelsen af den nye bro over mod Appenæs fra Næstved By. 

Deltagere: Arne Kristensen, Gert Jørgensen, Rolf Lehrmann (sekretær), Susan Jørgensen, 
Jette Kruse  
 
Afbud:  

Billeder fra Friluftsrådet Sydvestsjælland i 2022: 
https://photos.app.goo.gl/MhRgC5Z8PnjeiLJs7 

 

Dagsorden (referat anført med grønt): 

1. Valg af ordstyrer 
Arne Kristensen blev valgt 
 

2. Kommentarer til referat fra seneste bestyrelsesmøde d. 25. maj 2022. Referat 
vedlagt. 
Godkendt 
 



3. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt 
 

4. Opfølgning på udeståender fra tidligere møder 
a. Information i forbindelse med Udlodningsmidlernes tildeling. 

Astrid Bjørg Mortensen forlader Friluftsrådet, men lovede på Regionsseminaret 
at kigge konkret ind i hvilken information kredsene modtager. 
Hvad gør vi nu? 
Vi kontakter Astrids afløser, når vi ved hvem det bliver. 

b. Kendskab i de lokale afdelinger af de landsdækkende organisationer, som er 
medlemmer af Friluftsrådet. 
Problemet blev endnu engang vendt på Regionsseminaret og Astrid lovede at 
følge op på problemstillingen. 
Hvad gør vi nu? 
Vi kontakter Astrids afløser, når vi ved hvem det bliver. 

c. Noterne fra regionsseminaret blev ikke udsendt til deltagerne i 
regionseminaret efterfølgende. Har vi et problem der? 
Tages op på det kommende regionskontaktudvalgsmøde.  

d. Kørselsrefusion. Vi har fortsat et problem med temagrupperne og manglende 
kørselsrefusion. Kan vi rejse det helt officielt og få et officielt svar? Se under 
punkt e. 

e. Arne lovede at spørge Aksel, hvordan man melder opad i Friluftsrådet, f.eks. 
efter et Regionsseminar. Har vi fået et svar? 
Aftalt at vi beder Stefan Stürup (ssturup@gmail.com) om at komme til næste 
bestyrelsesmøde for bl.a. at snakke om vores relationer til sekretariatet og 
bestyrelsen. 

f. Rolf forsøgte at lægge noget ind på vores Facebookside om udlodningsmidler 
og om adgange i Naturen, men arbejdet var for stort i forhold til vores meget 
få følgere (41). Rolf gør et nyt forsøg, når vi har noget aktuelt vi kan melde ud. 
 

5. Hvordan vi får indflydelse på efterbehandlingen efter råstofgravning og hvordan får vi 
generel og lokal indflydelse på oprettelse af nye naturområder, se det tilsendte 
positionspapir fra Friluftsrådet 
Vi skal være meget opmærksomme på alle gravetilladelser og komme med gode 
forslag til efterfølgende brug og adgang. 
 

6. Tilbagemelding fra arrangementer i forbindelse med Blå Flag/Badepunkt/Grønt 
Flag/Grøn Skole fra kommunerepræsentanterne. 
Jette Kruse har været til Badepunkt-event ved Frederikskilde Strand, men andet har 
vi ikke deltaget i. Udfordringen ved Frederikskilde Strand var at der ikke var nogen 
flagsnor til brug ved hejsningen. 



Er det et problem at vi ikke inviteres? 
 

7. Modtagne sager: 
Det er uoverskueligt at følge med i den store strøm af mail i vores fælleswebmail. Der 
skal gøres noget ved det. 

a. Slagelse Kommune 
i. Sti ved Korsør Nor syd for Tårnborg Kirke, videresendt til Slagelse 

Kommune. Vi kigger på arealinfo.dk for at se om der er noget at komme 
efter. 

 
Fra Arealinfo.dk – Ortofoto 2004, her ses tydeligt en sti langs vandet 
 

 
Fra Arealinfo.dk – Ortofoto 2006, her ses tydeligt at stien er pløjet helt væk 

b. Sorø Kommune 
Ingen sager af interesse 

c. Næstved Kommune 
Der har ikke været indkaldt til møde i Suså brugerråd. 
 

8. Kommunale råd: 
i. Slagelse Kommune 

a. Møde i Naturforum er i morgen d. 18. august 2022. Mødet afholdes ved 
Stigsnæs og hovedpunktet er udledningen i Agersøsund. Gert Jørgensen lovede 
at holde bestyrelsen orienteret løbende. 
 

ii. Sorø Kommune 



a. Grønt Forum møde d. 7. september ved Kongskilde Naturcenter, første møde 
med den nye forvaltning og politikere. 
 

iii. Næstved Kommune 
a. Ikke indkaldt til nyt møde i Grønt Råd?! 

 
 

9. Temagrupperne 
a. Skal vi invitere tovholderne for temagrupperne ind i bestyrelsen som specielle 

repræsentanter, og i øvrigt dermed få reelle suppleanter til de nuværende 
valgte bestyrelsesmedlemmer? 
Vi aftalte at afvente sekretariatets reaktion på vores snak på regionsseminaret, 
beskrevet i noterne fra mødet, skal vi fortsat blot afvente? 
Se punkt 4e ovenstående. 

b. Status på grupperne 
1. Stigruppen. Der synes ikke at være sket mere omkring fodsporet 

version 2.0, desværre. 
2. Råstoffer.  
3. Tude Ådal. Der har ikke været møde i de sidste 1½ år. 
4. NaturNationalParker, Naturparker og Nationalparker. 
5. Det blå område 

 
10. Udlodningsmidler 

9 nye ansøgninger ligger i indbakken.  
Se i øvrigt vedlagte pressemeddelelse om udlodningsmidler. 
Gennemgået – ingen relevante kommentarer. 
 

11. Orienteringer 
a. Slagelse Trailcenter, åbningsfest. Gert undersøger hvad det går ud på og 

deltager formentlig. 
b. Naturpark Åmosen, rundtur i Naturpark Åmosen. I alt 34 deltagere fik en tur 

rundt til forskellige spændende steder i og omkring naturparken, herunder en 
tur rundt i og omkring Kattrup Vildnis, et fantastisk spændende projekt. 

c. Udledning af forurenet spildevand i Agersøsund og Smålandsfarvandet 
d. En naturvidenskabelig rejse langs Susåen. Der er tydeligvis kommet gang i 

projektet. Billeder fra introduktion af rygsække til egenoplevelser langs Susåen, 
se her: https://photos.app.goo.gl/oB6nYA4Po14PuuMB8 
 

12. Fastlæggelse af kommende møder 
a. 10. oktober kl. 18:00 – på værkerne i Sorø. Jette sørger for reservation og 

fortæring. 



b. 30. november – julemøde, er det aftalt med Jørgen? Arne undersøger om det 
er aftalt. 

c. Vi springer over sommermødet i år da vi ikke kan se formålet med så få 
kontakter som vi har 
 

13. Evt.  

Mødet sluttet kl. 20:30. Tak til Arne for rundvisning på broen og på yderzonen samt 
fortæring. 

Sorø 18. august 2022. 

 
 

 


